
Rada Miasta i Gminy Margonin
Radni - Sesja

Protokół nr LI

Sesja w dniu 28 marca 2023 
Obrady rozpoczęto 28 marca 2023 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:09 tego samego dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

1. Mariusz Bachorski 
2. Rafał Gimzicki
3. Tomasz Gorkowski 
4. Grzegorz Gręda 
5. Barbara Kończak 
6. Teresa Koźlarek 
7. Mirosław Leśko 
8. Maria Miler 
9. Adam Rogacki
10. Jerzy Staniewski 
11. Danuta Strychalska 
12. Anna Twardowska
13. Arleta Wegner 
14. Jolanta Zmudzińska 
15. Andrzej Zmudziński 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący Rady poinformował, że obecnych podczas sesji jest 14 Radnych, co wobec ustawowego 
składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do Protokołu.

2. Informacja nt. porządku obrad.
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Informacja nt. porządku obrad.
3. Przyjęcia protokołu z XLIX i L Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
7. Sprawozdanie z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok
8. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (ENEA - 
791/13, 799/7 Margonin)
b) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (ENEA - 
985/1 Margonin)
c) zmiany uchwały nr XXX/304/2021 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 16 września 2021r. w 
sprawie ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych
d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Margonin w 2023 roku
e) określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Margonin w 2023 roku
f) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Margonin oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów
g) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023



h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023 - 2026
i) wyrażenia opinii o zmianie granic administracyjnych miasta Margonin oraz wystąpienie z wnioskiem 
do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę granic miasta Margonin
j) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie 
kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki. 
9. Interpelacje i zapytania radnych.
10. Wolne głosy.
11. Zakończenie sesji.

Głosowano w sprawie:
Wprowadzenie do porządku obrad punktu K (uchwała w sprawie wyrażenia sprzeciwu wobec utworzenia 
Parku Krajobrazowego Dolina Noteci obejmującego granicami również teren powiatu chodzieskiego). 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Informacja nt. porządku obrad.. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do Protokołu.

3. Przyjęcia protokołu z XLIX i L Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.
Pytań i uwag do protokołu nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z XLIX Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:



ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcia protokołu z L Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

4. Informacja nt. działalności Burmistrza Miasta i Gminy Margonin w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

5. Informacja nt. działalności Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

6. Informacja nt. odbytych posiedzeń Komisji Rady.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Wspólnej z dnia 21.03.2023 r. stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
Sprawozdanie z posiedzenia Komisji Rewizyjnej z dnia 20.03.2023 oraz 27.03.2023 r. stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu. 

7. Sprawozdanie z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok
Agnieszka Nowak przedstawiła sprawozdanie z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok. Przewodniczący
zapytał czy są pytania do przedstawionego sprawozdania?

W dyskusji wzięli udział:
- Jolanta Zmudzińska - Moje pytanie dotyczy asystenta rodziny, ponieważ w ubiegłych latach 2021 była
to 1/2 etatu, a teraz w 2022 na 3/4 etatu. To znaczy jest większe zapotrzebowanie? Więcej osób 
potrzebuje tej pomocy asystenta rodziny?
- Agnieszka Nowak - Tak i dlatego został zwiększony etat z połowy na 3/4, ponieważ było większe
zapotrzebowanie rodzin.
- Jolanta Zmudzińska -   Bo nadal mamy tylko 1 osobę na 3/4 etatu i to jest wystarczające. A drugie moje 
pytanie, bo spadek z 13 osób w placówkach do 9 to jest spowodowane tym, że dzieci są już pełnoletnie?
- Agnieszka Nowak - Chodzi o placówki opiekuńczo-wychowawcze, domy dziecka? Tak, ponieważ 
dzieci się usamodzielniły, osiągnęły osiemnasty rok życia i powróciły do domów rodzinnych.

Głosowano w sprawie:
Sprawozdanie z zakresu wspierania rodziny za 2022 rok. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)



Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr  7 do protokołu. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (ENEA -
791/13, 799/7 Margonin)
M. Nowaczewski  przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (ENEA - 
791/13, 799/7 Margonin). 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/469/2023 stanowi załącznik nr 8  do Protokołu.

b) obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (ENEA -
985/1 Margonin)
M. Nowaczewski  przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
obciążenia służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Margonin (ENEA - 985/1 
Margonin). 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/470/2023 stanowi załącznik nr 9 do Protokołu.



c) zmiany uchwały nr XXX/304/2021 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 16 września 2021r. w 
sprawie ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych
M. Nowaczewski  przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały nr XXX/304/2021 Rady Miasta i Gminy Margonin z dnia 16 września 2021r. w sprawie 
ponownego wynajęcia oraz wydzierżawienia nieruchomości gruntowych. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/471/2023 stanowi załącznik nr 10 do Protokołu.

d) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Margonin w 2023 roku
M. Nowaczewski  przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

W dyskusji wzięli udział:
- Maria Miler - Ja mam tylko takie jedno pytanie, czy wszystkie te instytucje, stowarzyszenia
wyraziły opinię pozytywną o tym regulaminie?
- Marek Nowaczewski - Opinie nie były negatywne, ewentualnie jeśli np. była była opinia Towarzystwa 
Opieki nad Zwierzętami, żeby program był bardziej szczegółowy, żeby zawierał np. jak dobrze pamiętam
sprawy związane ze sterylizacją zwierząt, np. kotów. Troszeczkę to wychodziły te uwagi poza zakres 
obowiązku ustawy. To też trzeba wziąć pod uwagę.  Natomiast nadleśnictwa wyraziły pozytywną opinię.
A czy te wszystkie ewentualne uwagi one zostały też wprowadzone, co do tej właśnie sterylizacji?
Jak dobrze pamiętam, to Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami np. chciało bardziej szczegółowy
podział kosztów. Na dzisiaj to, nie zostało to uwzględnione. Podzieliliśmy tak jak była mowa na komisji,
w zeszłym roku była to jedna kwota przeznaczona na działania związane z bezdomnością zwierząt.
Dzisiaj dzielimy ją na 3 grupy, natomiast Towarzystwo Opieki nad Zwierzętami nawet oczekiwało w 
opinii, bo opinia nie jest wiążąca, że ten podział będzie na wszystkie te cele, które są zawarte w 
programie. Ze względu na charakter, na ilość zwierząt, umowę ciężko jest… Te cele i tak są realizowane, 
natomiast ciężko podzielić to kwotami, potem żeby ujmować i przesuwać te środki. Cele i tak będą 
realizowane, w ramach posiadanych środków, w ramach zawartej umowy wszelkiego typu działania, 
które określa program, które są zawarte w ustawie o ochronie zwierząt są realizowane przez gminę. Tylko
niekiedy to bardziej uszczegółowienie rodzi kłopoty, może nie kłopoty, jest gorsze w realizacji, cięższe 
w realizacji, trudniejsze. Natomiast tak naprawdę nic to nie zmieni, ze tak powiem. Mamy umowę 
współpracy, ona jest zawarta od lutego już, w styczniu była kontynuacja z zeszłego roku, od stycznia 
mamy umowę zawartą na dany, nowy okres i wszelkie działania są realizowane. Bo mówimy tylko i 
wyłącznie o zwierzętach bezdomnych. TOZ np. oczekiwał też sterylizacji dla zwierząt np. 
które mieszkańcy posiadają. Natomiast my ściśle zajmujemy się zwierzętami bezdomnymi.
A takie zwierzę pojmane i bezdomne po okresie kwarantanny podlega zabiegom. M.in. jest to badanie 
lekarskie.

Głosowano w sprawie:
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Margonin w 2023 roku. 



Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Teresa Koźlarek , Maria Miler , Adam Rogacki, 
Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta Zmudzińska , 
Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Barbara Kończak , Mirosław Leśko 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski

Uchwała Nr LI/472/2023 stanowi załącznik nr 11 do Protokołu.

e) określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Margonin w 2023 roku
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono.

Głosowano w sprawie:
określenia wykazu kąpielisk na terenie Gminy Margonin w 2023 roku. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/473/2023 stanowi załącznik nr 12 do Protokołu.

f) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina 
Margonin oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

W dyskusji wzięli udział:
- Mirosław Leśko - No właśnie, chciałem zapytać o drogi powiatowe. Na razie te przy powiatowych,
ich nie ma tutaj tak?
- Zastępca Burmistrza - Na razie ich nie ma. Ja mówiłem, że ta sprawa gdzieś została rozpoczęta, ale się
nie zakończyła. Co do tego myślę, że pewnie będzie sensownie to ujednolicić potem i wrzucić te też 
przystanki. Ale jeszcze do tego momentu, natomiast to Urząd Marszałkowski to potrzebuje, bo ja 
mówiłem, że jak przewoźnicy się potem zwracają o zgody, no to oni też chcą to mieć wszystko w 1 
miejscu. Natomiast teraz to było trochę takie rozbite, a tak jak gmina będzie zarządzała wszystkimi 
przystankami, no to o zgodę będą się tutaj po prostu zwracali. Zresztą nam to też jest trochę potrzebne, bo
będzie nam prościej uzyskiwać zgody na te linie, które są w tej chwili, jedna a druga za chwilę ruszy.

Głosowano w sprawie:
określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Margonin
oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów. 



Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/474/2023 stanowi załącznik nr 13 do Protokołu

g) zmiany uchwały budżetowej na rok 2023
K. Włodarska – Wojtecka przedstawiła projekt uchwały oraz autopoprawki. Przewodniczący Rady 
zapytał czy są uwagi do przedstawionego projektu uchwały? 

W dyskusji wzięli udział:
- Przewodniczący Rady - Że tak powiem, razi mnie te 50 000 na samochód SUV, a nasze drogi gminne są
w opłakanym stanie, nie ma pieniędzy na ten. No, chyba że chcą jeździć SUVem po tych dziurach.
No moje zdanie jest takie, że nie stać nas w tej chwili finansowanie policji. Mamy swoich wydatków 
sporo i nie wiem, jak się Państwo na to zapatrują?
- Zastępca Burmistrza -Ja jeszcze wyjaśnię te autopoprawki. Była prośba o to, żeby te sesje połączyć, 
żeby nie było konieczności zwoływania kolejnej. Natomiast z zupełnie innej strony żeśmy tego dotknęli, 
bo ten przetarg, który był na ten kolejny Ład, on był faktycznie w poniedziałek otwierany. Tam też pewne
rzeczy wypadły z niego,  więc tam kwota była z kolei za mała, była tam kwota 4 000 000 zł, wyszło 4 000
000 z czymś na tych wszystkich częściach. Tam generalnie nie było części sieci wodociągowej, która tam
miała omijać Margonin, to zostało wyjęte. Ale chodzi o to, że w tej chwili nie może dojść też do sytuacji,
że my te pieniądze będziemy 1 000 000 zł zwracać, bo to jest kompletnie bez sensu. Nam co prawda 
promesa wygasła, ale istnieje możliwość, że nam tą promesę przywrócą. My tam dorzucimy jeszcze jedno
zadanie i taki był też pomysł, żeby tam w ten Ład to pewnie da ciut więcej, ale tą drogę, którą będziemy 
mieli na projekcie prawdopodobnie tam na Rutkach, te 5 czy 6 dróg, na razie na Rutkach, niedługo może 
w centrum to będzie Margonin, żeby to wrzucić. To będzie wyższe dofinansowanie, niż od wojewody 
Wielkopolskiego. Więc to była ta przyczyna, bo ja też myślałem, że tam da po prostu wyższą kwotę.
Co też nie jest mało, w tym akurat Ladzie nie ma dużo dróg. Tam jest Słoneczna w Studźcach itd. to są te 
drogi. Jak byłoby więcej też Lasy Państwowe się miały dołożyć do jednej z dróg na Lipińcu, ale to 
musiałoby przekraczać naszą kwotę. Tam nie jest powiedziane, co jest na co. Ile jest na wodociągi, ile jest
na ulicę Słoneczną, tam są po prostu części. I tu jakby powstał w tej chwili pewien problem, bo trzeba 
byłoby te pieniądze po prostu teraz 1 000 000 zł zwrócić. A drogi nie wybudujemy ani na Rutkach, ani 
Lasy Państwowe nam do tego nie dołożą, więc musimy jeszcze raz ten przetarg zrobić. Nie chodzi o to, 
żeby dostać większą kwotę, ale żeby więcej zadań w to po prostu wrzucić, które i tak są do wykonania i 
tak są do wykonania. Natomiast ten pegeerowski Polski Ład tam była kwota 1 800 000 zł albo 1 900 000,
1 800 000 coś tam była duża różnica, bo tam przetarg się rozstrzygał na poziomie 3 250 000 zł.
My zabezpieczamy taką kwotę, w tych granicach, ale w okolicy 3 000 000 zł to powinno, tak patrząc na 
to, co się tutaj dzieje, to się powinno mniej więcej tak zakończyć. No tam jest więcej tych zadań, bo tam 
jest cała ta część ulic na Klotyldzinie w to wrzucona, więc tam jest tego dużo i to myśmy za mało po 
prostu skalkulowali, więc tam w okolicach 3 000 000 zł, może ciut poniżej, teraz na tym kolejnym
przetargu to się może czasami zakręcić. I tak byłaby konieczność zwoływania pewnie sesji za chwilę, to 
jest oczywiście moje gdybanie, ale to nie jest tak, że jak było 1 800 000 zł w planach, dało to 3 250 000 
zł, nagle ktoś to zrobi za 1 800 000 zł. Tak nie zrobi. Ja powiedziałem, że w pierwszym Ładzie nam się 
udało, tego nie wiemy jeszcze. Tam gdzie było 5 000 000 zł, ktoś dał 4 900 000 zł, więc jako jedyni na 
tym terenie nie dokładamy do tego, ale tam już się zaczynają robić problemy. No już wykonawca zaczyna
kręcić nosem, no jak ktoś to kiedyś policzył, tam jest tylko na materiały i pewnie 200 000 zł mu zostaje, 
ale nie liczę nikomu kosztów. Nie wiem, mam nadzieję, że on tam objął ten plac budowy, zresztą firma, 
z którą już mieliśmy przygodę, firma Kowalski. Mam nadzieję, trzymamy go teraz za słowo, że on 



wejdzie na te drogi i on je skończy. Ale pełnych gwarancji za to dać nie możemy, bo wygrał na kwocie 
poniżej 5 000 000 zł. Każda następna oferta była 7,5 itd. itd. itd. także różnica była piorunująca między 
nim. Być może chciał zdobyć zamówienie. Być może, nie wiem i tak się to udało. Ten natomiast był 
trochę niedoszacowany, ten kolejny Ład, który tutaj dał 4 000 000 zł. Mocno był generalnie 
niedoszacowany, stąd jakiś czas temu, ale tego już nie mieliśmy pełnej dokumentacji, ta dokumentacja 
się tworzy dopiero, więc myślę że mapy zostały już przesłane z tydzień czasu i całe te Rutki już będą 
zrobione. I pójdzie to razem z tymi Rutkami. Lepiej dołożyć 300 000 zł, niż oddawać 1 000 000 zł.
Nikt nam tego 1 000 000 zł już po prostu nigdy nie zwróci do puli. Natomiast ten pegeerowski, tam jest 
dużo zadań. Tam cudów się nie ma co spodziewać. Myślę że wykonawcy chcąc to wygrać zejdą tam 
paręset tysięcy. Zresztą podobnie jak na tej ścieżce na Lipiny, połączenie z tą ścieżką gołaniecką.
Tam również w pierwszym przetargu była kwota chyba 200 czy 300 000 wyższa. Zrobiliśmy drugi, 
mamy kwotę 200 czy 300 niższą. Tam się tak nie spieszyło. Na Radwankach również dobrą kwotę 
uzyskaliśmy na termomodernizacji, nawet poniżej. Więc są takie miejsca, gdzie się po prostu da, 
w zależności jak na w danym momencie rynek wygląda. Więc prośba tutaj o te pegeery, bo tu cudów 
raczej... znaczy inaczej plan będzie planem, jak my dostaniemy 3 to będzie 3, dostaniemy 2 900 będzie 2 
900, ale zabezpieczamy się tak jak mieliśmy najniższe kwoty. Co nie znaczy, że my taką kwotę 
przeznaczamy, bo plan jest planem, ale my przeznaczamy mniej niż jest te w planie. Bo plan nie równa 
się kwoty, którą zamawiający zamierza przeznaczyć tak, bo my przeznaczamy kwotę, która dla nas jest 
jakby adekwatna, gdzieś tam jest związana z realną sytuacją na rynku. W tym też są przecież projekty, w 
tym są inspektorzy w razie czego nadzoru itd. itd. więc tam nikt się planem niech się nie sugeruje. Bo 
chociażby stacja uzdatniania wody też ma dużo wyższy plan, niż jest wykonawstwo. Tam jest paręset 
tysięcy więcej, ale jest po prostu jakiś tylko zabezpieczenie. Te pieniądze zostają, zresztą Państwo 
zobaczycie za chwilę, wynik budżetu za zeszły rok. No to ileś rzeczy zostało,tych pieniędzy przecież nikt 
nie zabiera. Natomiast my musimy na tę chwilę, budżet jest trudny, to mało nawet powiedziane, 
więc siłą rzeczy trzeba z tych wydatków, które najpierw zwiększaliśmy z powrotem, jakby cofamy się w 
paru miejscach do punktu 0 i być może, znaczy nie być może, na pewno ileś bieżących wydatków będzie 
musiało zostać zostać zrobionych. Co do tutaj sugestii pana przewodniczącego, był taki wniosek.
Fakt faktem ileś lat teraz tam nie przekazywaliśmy. To prawda, to nie są nasze zadania, to jest fakt.
Państwa to jest decyzja, absolutnie tak jak Państwo zdecydujecie, tak będzie. Natomiast w dochodach 
zwiększyliśmy te, które wiemy, że gdzieś mamy trochę więcej. U nas nie rosną po parę milionów, 
jak w sąsiedniej gminie te dochody, no ale od osób prawnych też były podwyżki pamiętajcie Państwo 
tych stawek, mniej niż gdzie indziej, to tam 9 koma chyba...No to też jest jakiś wzrost. Plus oczywiście 
tych, których gdzieś tam ściągnęliśmy w wyniku postępowań. Tam były nie opodatkowane rzeczy itd. 
itd. gdzieś się coś zmieniło, ktoś coś przejął, ktoś coś do działalności wrzucił itd. więc od nieruchomości, 
osoby prawne, osoby fizyczne, tu jest po 200 za zajęcie pasa drogowego. My mamy pamiętacie te wielkie
opłaty, które kiedyś jeden z radnych tutaj kontestował. To jest dzisiaj efekt. My mamy bardzo duże 
dochody z tego tytułu, wcale nie obciążając naszych mieszkańców. To ja tu pamiętam ileś lat temu tą 
dyskusję. Pamiętam jak dziś, jak jedna z osób tutaj krzyczała, że tu wszystko zamkną na klucz, nikt tu nie
przyjdzie. To nieprawda, to są wielkie korporacje, które płacą i płacą co roku. To są naprawdę ogromne 
pieniądze, znaczy możemy wszystkim iść na rękę i robić tzw. symboliczną złotówkę, tylko z czegoś 
trzeba żyć. Zawsze podawaliśmy, że to jest efekt wyboru czy dzieci dostają posiłek, czy nas stać na to, 
czy na to żeby wspierać wielkie korporacje. No to Państwo taką decyzję podjęli, chyba słusznie. 
I tu też mamy o tyle więcej, no to są takie podstawowe rzeczy, które wskazałem. Z mojej strony to tyle,
więc przepraszam, że ta autopoprawka tak wpłynęła dopiero w sumie wczoraj, czy dziś. Niemniej jednak 
jest to efektem całej sytuacji, która jest związana z tym Polskim Ładem i tymi zmianami. Już mówiąc o 
Polskim Ładzie, to tylko jeszcze w tym punkcie powiem,że gmina też składała 3... Teraz składa, część 
już jest złożona, też na niemałe kwoty na ten Ład na zabytki. Więc z gminy wyjdą 3 wnioski, już wyszły 
część, ten najważniejszy chyba dla parafii Świętego Wojciecha to cały kościół tak naprawdę do 
odmalowania poprzez ołtarze, to jest prawie w 98%, 2% daje gmina, więc to nie wychodzą duże kwoty 
po stronie gminy dotacji. Tam raptem kilkadziesiąt chyba tysięcy, to jest wniosek na 1 200 000 zł. To 
poszedł 1 wniosek. Poszedł wniosek podmiotu prywatnego na 3,5 mln zł, bo takie są limity. Pałac, 
właściciel ma prawo sobie wnioskować. To czy kto dostanie, to już premier zdecyduje, może w ten 
sposób. I trzeci wniosek z gminy pójdzie na ośrodek kultury, bo to jest zabytek, też wpisany 
do rejestru wojewódzkiego konserwatora. Tam na ten dach wtedy zabrakło środków, te kwoty były gdzieś
w granicach 300 paru tysięcy, więc tam cała stolarka, dach. W Polsce jest 2700 gmin. Jak się policzy 
kwotę, to powinno wyjść 700 000 na gminę. Jedni dostaną 2 000 000 zł, inni dostaną 500 000 zł, pewnie 



tacy będą co zostaną 10 000 000 zł, jak to zawsze bywa. Na pewno nie będzie równego podziału, nie 
sądzę. Więc naszą już tu rolą powalczyć o to, żeby te wnioski, przynajmniej te nasze, poprzechodziły.
W kościele to będzie na pewno wielka sprawa, bo parafia będzie to miała na lata. Tam wszystko 
relatywnie niewielkim wkładem ze strony ze strony gminy. Te 2%, które musimy tam dołożyć do tego
przy 1 200 000 to jest 24 chyba tysiące. To jest niewielka kwota, gdzie można pozyskać 1 200 000 zł. Jest
to duża suma, a to tak już tylko kończąc tę dyskusję dotyczącą Ładu.
- Przewodniczący Rady  - Panie Burmistrzu, tak na marginesie, jeżeli mówimy o zwiększeniu zadań
do Polskiego Ładu. Ja bym miał taką propozycję, żeby tam włączyć ten odcinek przy Pałacu Ślubów, 
koło przedszkola, bo tam jest naprawdę masakryczna ta droga.
- Zastępca Burmistrza - Tam nie było żadnej telewizji tam była Asta, która szukała znaczy pokazywała
dziury i dlatego... To nie była żadna telewizja ogólnopolska. Nie o to chodzi. W każdej gminie...jedźcie 
na gminy sąsiednie, to nam Państwu pokaże, jak wyglądają sytuacje. My to rozumiemy, ale nikt teraz nie 
wpuści. My to wiemy, widzimy. W Radwankach, tak samo są dziury przy szkole. No proszę jechać, 
zobaczyć, to się niczym nie różni tak naprawdę. Nikt tam z ciepłą masą nie wjedzie w tej chwili, tylko po 
to żeby na ten kawałek to przywieźć, to Państwa posądzą o niegospodarność. Jak będą drogi robione na 
terenie gminy z Ładu, jak wejdą wykonawcy, to przy tej okazji i to po raz 155 powtarzam. No rozumiem, 
trzeba tam się po prostu uzbroić w cierpliwości tyle. Na skutek lat to się już tam po prostu, na skutek 
sypania solą itd. itd. to się po prostu już najwyraźniej te dziury takie a nie inne zrobiły. Przecież nie 
będziemy tego łatać na zimno, bo to jest kompletnie bez sensu. Dlatego tam na ciepło to będzie zrobione. 
Radwanki też kiedyś były już zaprojektowane, więc my to wiemy. Takich rzeczy się do Ładu nie daje. Co
ja tam wpisze, ja wiem że to jest ulica Poznańska. To jest dziwne, ale to jest ulica Poznańska, ten cały 
kawałek prowadzący do przedszkola od tej strony wschodniej, ale to zrobimy na ciepło masą w 
momencie, w którym wykonawcy będą na tych drogach pierwszego Ładu, drugiego pegeerowskiego 
Ładu i tego trzeciego. No bo wtedy my mamy jakoś pozycję przetargową. No kto mi tu przyjedzie
z masą, przywieźć na to, żeby kawałeczek... więc to jest jedyny powód tego, że to tak wygląda cały czas. 
No mówię, my możemy, no to Państwo zagłosujcie że 50 000 zł, w tej chwili na zimno załatamy i 
pieniądze wyrzucone w błoto będą. Tylko żeby co? Żeby pokazać się w telewizji. No tak się czasami 
robi, widzieliście gdzieś tam jakieś gumowe kładli, w Poznaniu pokazywali kiedyś. Było to śmieszne po 
prostu. Nie o to chodzi, więc burmistrz ma tego świadomość i to mówiliśmy, że to będzie zrobione na 
ciepło masą w momencie,w którym wykonawcy... No już tyle wszyscy czekali, no już ten moment też 
zaczekają. Ja wiem, że tam ciężko jest przejechać, no ale tam się też prędkości nie rozwija żadnych.
To jest wewnętrzne tak na dobrą sprawę, wjazd, wyjazd i tyle.
- Maria Miler - Ja chciałabym się przyłączyć do tego punktu, o którym już wspomniał… Wyrazić, jak 
gdyby swoją opinię, o którym już wspomniał pan przewodniczący i ja jestem za finansowaniem policji. 
Tak jak to miało przez wiele lat miejsce w naszej gminie, ale nie w momencie, kiedy sam wiceburmistrz 
mówi, że nasz budżet jest do spięcia bardzo trudny. Na komisji czy na sesji była pani dyrektor, która 
opowiadała nam o toaletach, które za chwilę przestaną być odbierane przez sanepid, więc nie wiem,
czy tam wystarczy 50 000? Tak jak nie wystarczy to 50 000 na drogę koło przedszkola, ale uważam, 
że wrzucanie kwoty 50 000 w tej chwili na samochód typu SUV dla Komendy Powiatowej Policji jest 
nieporozumieniem. Nie możemy sobie pozwolić na wydatki, jeżeli nasza gmina, uważam że przy tym 
wydatku, jeżeli nas stać na 50 000 dla policji, to dajmy trzy razy więcej dla szkoły, która będzie 
remontowała, nie sobie tylko dzieciom toalety. A jeżeli nie ma na toalety, to z jakiej racji mamy i to 
jeszcze w poprawce, gdzie jest to wszystko, gdzie też wrzucono, zwiększa się plan wydatków słusznie na 
oświatę o 10 087 zł i my to mamy teraz wspólnie razem przegłosować. Mógł to być oddzielny punkt.
- Przewodniczący Rady -Znaczy nie widzę problemu wyciągnąć, przegłosować osobno. To nie jest 
problem.
- Maria Miler - To jest właśnie dyskusja czego my chcemy. Później są też takie nieporozumienia, 
które mówią, że jestem przeciwna, czy wstrzymuje się co do budżetu. Jestem przeciwna i w zasadzie 
zgłaszam taki wniosek formalny, żeby akurat to 50 000 z przeznaczeniem na tego SUVa był wyciągnięte.
Która z gmin jeszcze dołoży taką kwotę? Czy te samochody faktycznie są potrzebne? Bo nie mnie 
oceniać pracę policji, bo wiele razy spotkałam się ze zrozumieniem. Z takim naprawdę otwartym i 
przyjęciem i policjantów i kiedy sama potrzebowałam jakiegoś wsparcia, potrzeby czy interwencji, 
ale też słyszy się, że ta policja nie zawsze spełnia swoje wymogi, więc nie do końca rozumiem to 50 000 i
w tej sytuacji. Jeszcze pytanie, bo skądś się wzięło to 50 000? Czy jeszcze inne gminy dokładają też te 
kwoty? Stać gminy powiatu chodzieskiego żeby takie kwoty dołożyć?
- Zastępca Burmistrza - znaczy pytanie, czy gminy powiatu stać, jest pytaniem retorycznym,bo przecież 



to są bogatsze gminy od nas, już to Państwu tłumaczyłem. Przestańmy patrzeć tylko przez pryzmat 
wiatraków, które są tu już 14 lat. Dawno te pieniądze... Przecież koszty tych obiektów, których tutaj 
popowstawało....Nie wiem, zobaczcie najniższa pensja, truizmem jest to mówienie, jak bardzo wzrosły 
koszty,chociażby zobaczcie w oświacie co się wydarzyło. Tam jest przecież mega wzrost wydatków, 
gigantyczny wręcz. My dokładamy do tych oddziałów malutkich, które są i w wiejskich i w miejskiej 
szkole. Pan dyrektor Gimzicki by wiedział ile normatywnych w ogóle oddziałów mamy u nas?
To jest pochodna. Przez to że nasz dochód podatkowy mimo wszystko nie jest niski, bo on w małej 
gminie nigdy nie będzie niski, mając tak dużego podatnika to nam subwencja jest wyliczana też w 
oparciu o dochód podatkowy, więc ona jest u nas odpowiednio też no niższa. Nie spełnia swoich 
kryteriów. My możemy narzekać, że subwencja jest niska, ale też możecie sobie zadać pytanie też, 
dlaczego mamy takie wydatki. Wydatki mamy, bo z pełną świadomością utrzymujemy oświatę na takim 
poziomie, na jakim utrzymujemy i z tak małymi oddziałami i to sobie wszyscy muszą uczciwie 
powiedzieć. To jest konsekwencją. Taką prowadzimy tutaj politykę. Pamiętacie Państwo cała sprawa z 
Radwankami, z oddziałem kilkuosobowym. To są koszty, o których mówimy. Natomiast nie porównujmy
się tutaj z gminą Budzyń, czy z gminą Chodzież, to są inne światy. Spójrzcie Państwo, Państwo jeździcie 
samochodami zobaczcie, co tam się dzieje dookoła "jedenastki", zobaczcie w gminie Chodzież, tak tak 
samo. Gmina Chodzież z kolei wysysa miasto, to widać przecież. Chyba nie trzeba tego Państwu 
tłumaczyć. Możliwości tych dwóch jednostek są zupełnie inne. Miasto wiem, że dało pieniądze. Gmina 
Chodzież dała pieniądze. Ba i powiat chodzieski, wiecznie biedny, też dał pieniądze. Ale to na inny 
samochód, bo ten do KPP, który obsługuje. Tu wiem, że jest zapewnienie z gminy Budzyń, ale nie 
patrzmy na Budzyń, oni są faktycznie, ma pani rację, w zupełnie innej sytuacji. To jest gmina, która, ja 
nie chcę strzelać, ale może ma z 2 000 000 zł co roku. Teraz to pewnie mieli z 5, bo wiatraki im doszły od
1 stycznia. To jest inny świat finansowy. Nawet Gołańcz, powiem Państwu, że to jest już inna galaktyka. 
To że my podnosimy o 200, a oni 2 miliony zł, tak?  Czy coś tu się wybudowało w ostatnich...? 
To nie jest niczyja wina, jesteśmy gminą rolniczą. Tyle tylko co kilkanaście temu powstały tutaj 
wiatraki i tyle. Nie ma tu nowych hal. Widzicie tu jakieś nowe hale produkcyjne? Tego nie ma, drodzy 
Państwo, i tu się nie zbuduje tego. Odległości od głównych szlaków komunikacyjnych są tutaj i nie chcę 
Państwu raz jeszcze opowiadać mojej osobistej przygody z najbogatszymi Polakami, ze braćmi 
Biernackimi, jak powiedzieli, była kwestia Krajenka kontra Jastrowie, gdzie mają powstać te wielkie 
magazyny? No powstały w Jastrowiu, nie dlatego że Krajenka ich zwalniała z podatku i to mieli gdzieś.
Chodziło o to, gdzie to jest zlokalizowane. Wyjazd kilkudziesięciu czy kilkuset tirów w ciągu nocy jest 
decydujący i nawet nie podatki były decydujące. A lokalizacji Państwo nie zmienicie. Tu są piękne 
tereny, no ale przemysłu tu prawdopodobnie nie będzie i trzeba nauczyć się żyć w trochę innej 
rzeczywistości, a na wiatraki i tak już miejsca też nie ma.  To już tam kilka na Sułaszewie, gdzie tam cały
czas się toczą jeszcze jakieś, to tam tam było w starych przepisach...2 czy 3 sztuki i to jest wszystko, 
tak na dobrą sprawę. Więc nie porównujmy się, proszę, z innymi gminami, bo to wystarczy tam strukturę 
dochodów zobaczyć ich. Bo to nie chodzi o budżet, my możemy mieć 60 000 000 zł w danym roku.
My w tym roku 20 parę milionów inwestycji, ale to się bierze tylko z Ładu tak naprawdę. A wydatki będą
rosły, no przecież szkoły, przedszkola, urząd, to wszystko będzie generowało więcej więcej, więcej, 
więcej. Ja Państwu podałem ostatnio przykład świetlicy w Próchnowie, za którą dostaliśmy rachunek, 
akurat przez bezmyślność naszą, to jest druga sprawa, ale to pokazuje po prostu... Ostatnio były okna 
pootwierane tutaj w urzędzie, bo było cieplutko, a grzejniki były rozkręcone, gdzie urząd nie jest 
podmiotem chronionym i 9 chyba czy ileś tysięcy zł było ostatnio za gaz. Czas zacząć po prostu
oszczędzać, bo każdy tylko rękę wyciąga, ale tam z pustego za chwilę Salomon też nie naleje.
Państwa jest generalnie decyzja, ja tylko mówię. Widzicie, komisariat też  wygląda jak wygląda w 
Margoninie. Za chwilę w Budzyniu będzie nowiutki, oni też tam się trochę dokładali do tego.
Mam nadzieję, że nigdy nie dojdzie do sytuacji,  że ktoś wpadnie na pomysł przeniesienia w ogóle
z Margonina komisariatu, bo to też nie jest wcale takie oczywiste,  bo za chwilę w Budzyniu będzie 
elegancki posterunek, elegancki, nowiutki, a w Margoninie tynk spada na głowę. Ale faktycznie, dawno 
nie było czegoś takiego jak zrzutki na samochody. Ładnych parę lat to wszystko, nie pamiętam ze 4 z 5 
lat, byście się Państwo musieli doszukać w uchwałach, ale nie było, na pewno nie. Minimum cztery... 
przecież my się nie wychylamy, przecież to nie o to chodzi. Jest czasem prośba. Kiedyś straż pożarną też
wspieraliśmy, no jest czas, że trzeba zacząć po prostu faktycznie, pasa...
-Maria Miler- ja bym jeszcze miała takie pytanie, bo poruszył pan temat  właśnie tych Ładów kolejnych.
W którym Ładzie ewentualnie byłaby ta, powracająca w tej chwili co sesję, ulica Cmentarna? Czy pan 
jest w stanie powiedzieć, kiedy ewentualnie można by było liczyć na nową nawierzchnię  na ulicy 



Cmentarnej, od Broniewskiego do lasu? 
- Zastępca Burmistrza - To była w tym w tym Ładzie, który dał kwotę 4 000 0000 zł, na pięć pełnych. 
Tam gdzie trzeba byłoby oddać 1 000 000 zł, więc to jest tam gdzie trzeba dołożyć
jakieś zadanie, żeby nie zwracać środków. Nie, my tego nie my tego nie ruszamy, dlatego że musimy 
mieć zgodę BGK-Banku Gospodarstwa Krajowego i premiera na to,  że my możemy do tego zadania 
dorzucić, żeby też tego 1 000 000 zł po prostu nie oddawać. Na razie wszystko będzie po prostu przez 
chwilę, ale to jest tam kwestia tygodnia, dwóch. Natomiast czekamy na rozstrzygnięcie tych PGRów,
tam była mniejsza kwota. Co do tego pierwszego Ładu na te drogi, gdzie jest, nie pamiętam, tam chyba 
jest Tereska w tym jest też, tam gdzie jest Tereska, chyba Lipiniec...nie Lipińca tam nie ma....
Połączenie Lipińca z Dębińcem. A jest, połączenie Lipińca z Dębińcem, któraś Kościuszki, tam chyba 
przy parku, na tych płytach. Tak to już są place przekazane budowy, nic nie stoi na przeszkodzie, żeby 
tam już przejął wykonawca, a więc to pewnie pogoda, dzisiaj 30 km stąd było zasypane śniegiem,
pewnie przyjdzie za chwilę prawdziwa wiosna, to oni to ruszą, bo im też zależy. To jest ta kwota, co ja 
Państwu mówiłem, co poszło za niecałe 5 000 000 zł przy innych średnich arytmetycznych, 7 z czymś 
(mln zł), więc miejmy świadomość, że dzisiaj to jest tak że wykonawca przychodzi, rzuca robotę.
Podałem Państwu przykład Nowego Miasta, gdzie ktoś dał ofertę na poziomie,który nie gwarantuje 
zakupu kostki nawet, na Nowym Mieście. Gdzieś z Polski, oferta 90 000 zł. Druga 130 tys. zł, zresztą z 
tego samego kodu,  co ciekawe pocztowego, więc może sobie dwie złożyli. Nikt nie uzupełnił  
dokumentacji w ogóle. Zero kontaktu, w ogóle nie idzie się do dzwonić. To takowe też są, ale tam kwoty 
też były do 300 000, znaczy od 90 do 300 000 zł, jaka rozpiętość... Ten przetarg jest na nowo ogłoszony. 
Państwo tam dorzuciliście, czy dorzucacie jakąś tam kwotę. Jeżeli to ma być zrobione, to na pewno cena 
tam faktycznie jak  kostkę się policzy i cały tam materiał, to tam wychodzi koło takich granic.  No ale po 
co ktoś to daje? Nie rozumiem, widocznie ktoś w tym jakiś biznes miał. A może nawet dobrze, bo jakby 
to ktoś wziął to by z tego zszedł i by było jak z szatniami, pamiętacie w pandemii, jak nas na stadionie, na
Leśniku, tam wyrzucaliśmy tą firmę, która zresztą miała naliczone kary, ostatecznie na poziomie 
sądowym żeśmy te kary trochę zmniejszyli i co? I sędzia mówi, cytuję "szanujmy się" do mnie, 
bo ja powiedziałem, że będę ścigał zaraz człowieka, no bo po tygodniu nadal nie zapłacił. No i co? I do 
dzisiaj nawet tych zmniejszonych pieniędzy nie zapłacili i sędzia mówi "szanujcie się". No szanujcie się, 
no to niech się szanuje sędzia. Nawet tych mniejszych kwot nie dostaliśmy, po firmie nie ma śladu.
Oczywiście komornik ich ściga, ale my już musieliśmy zapłacić zaliczki komornikowi, prawdopodobnie 
niczego nie ściągniemy, tylko w koszty pójdziemy. Natomiast ścigać musimy no i to jest taka kołomyja.
- Barbara Kończak - Ja chciałam się na początku odnieść do sprawy tego budżetu i jestem również za 
tym, że jeżeli nie mamy pieniędzy, żeby je nie rozdawać w nieodpowiednie miejsca, nieodpowiednim 
osobom. Bo u nas w Margoninie 50 000 zł przydaje się na wiele innych rzeczy, chociażby na… Nie ma 
tych pieniędzy. Nie można zrobić. A tutaj uważam, że nie należałoby dawać tych pieniędzy na samochód,
przede wszystkim. Bo są potrzebniejsze sprawy, które należy zrobić. To jest 1 sprawa. I druga sprawa, 
chciałam  się zapytać, czy jeżeli chodzi o zabytki i odnowy zabytków, czy też dotyczy to prywatnych 
ludzi, czy tylko państwowe?
- Zastępca Burmistrza - Nie, to dotyczy wszystkich co są wpisani do rejestru zabytków. Bo pałac akurat 
jest obiektem prywatnym. No trąbią o tym wszędzie, o tym Ładzie na zabytki. To jest już przedłużany 
termin. Najpierw był chyba do końca roku, potem do końca stycznia, czy tam od końca stycznia do 
któregoś. Już trzeci raz był przedłużany. Teraz jest do końca marca przedłużony, więc składać się można, 
nawet na 30 000 000 zł można złożyć.
- Barbara Kończak -  Znaczy chodzi mi o tym o wieżyczkę u pani Przybyłowej i ci, co mają prywatne 
tam, gdzie pani Przybyłowa mieszka, tam mieszkają również mieszkańcy. Ta wieżyczka, już składaliśmy 
kilka lat temu wnioski, nic z tego nie wyszło. Ona nawet nie może do tego wejść i grozi również 
przechodniom, bo jeżeli się zawali, to przechodnie będą pokrzywdzeni. I chodzi o to, że mogą składać 
prywatnie, który jest np. budynek uznany za zabytek, tak? Tak, ale drodzy Państwo, no my nie możemy 
za wszystkimi prywatnymi… Oczywiście że mogą, ale mamy swoje obiekty, o które my musimy dbać.
Mogą składać, mogą składać. Do nas piszą mieszkańcy, którzy są częścią wspólnot mieszkaniowych,
nie porejestrowali tych wspólnot nie pozakładali. No my nie możemy interweniować na prywatnych. 
To jak bym ja do Państwa przyszedł, mówiąc kolokwialnie i coś Państwo w domu przestawiał. Na 
prywatnych nieruchomościach gmina nic do nich nie ma. Jak jest obiekt, jest tam 5 lokali, każdy jest 
prywatny, nic gminie do tego, nic kompletnie. To tak jak w Próchnowie, tak jak w Margoninie.
Tylko pokazuję, że tam są zarządy wspólnot, odsyłamy do zarządu wspólnot.A to że ktoś nie 
zarejestrował sobie formalnie wspólnoty, no to co ja za to mogę, że ludzie...No tak tylko tłumacząc, do 



pewnego momentu, bo jak coś się wydarzy na części wspólnej, droga pani radna, to potem...  Taka 
sytuacja miała miejsce w jednej lokalizacji, to potem o odszkodowanie, do kogo przyjdą? Ja pani powiem
do kogo, każdy z właścicieli będzie musiał kosmiczne pieniądze musiał płacić, bo normalnie to wspólnota
mieszkaniowa ma swoją osobowość i to ona ponosi odpowiedzialność za części wspólne. To takie 
właśnie myślenie, właśnie za chwilę, bo to jak jest dobrze, to jest dobrze, a jak się zaczyna problem, 
to się zaczynają duże kłopoty. Nie daj Bóg coś się stanie z gazem, z wodą, z kanalizacją, dojdzie do 
zalania, ale gdzie źródłem będzie część wspólna, to wszyscy mieszkańcy będą pozwani do sądu przez
tego z właścicieli, któremu to zalało. No bo on gdzieś będzie szukał odszkodowania. Od kogo weźmie? Z 
polisy? No weźmie od wspólnoty, której nie ma, czyli solidarnie wszyscy właściciele będą ponosić tego 
odpowiedzialność. Ja rozumiem, że tam są jakieś koszty związane z administracją, tylko niech wszyscy 
pamiętają, że ta substancja też się starzeje. Że jak ktoś chce robić dach… O są np. środki dzisiaj na 
remonty wspólnot, na dachy, niektórzy się składają, a można wystąpić sobie o dofinansowanie, ale trzeba 
mieć zarejestrowaną wspólnotę mieszkaniową, bo to ona może wystąpić, a nie każdy z właścicieli
prywatnie, indywidualne. Więc my zachęcamy tam,  gdzie są też mieszkania komunalne do zakładania 
wspólnot, bo tak to wszędzie po prostu wygląda. Tak to musi mieć ręce i nogi. Natomiast tu jak 
najbardziej mogą  sobie składać prywatnie, tylko za dużo czasu im nie zostało, ale to jest bardzo prosty 
wniosek, to w godzinę się go... Więc jeżeli Państwo ten wniosek tu do gminy jeszcze przyniosą, napiszą 5
zdań na kartce, oszacują sobie  koszty, my go złożymy, dlaczego nie?
- Mirosław Leśko - Tak, ja też do budżetu, w związku z wysokimi kwotami, problemy z Polskim Ładem,
ale są też problemy bieżące, pilne, zgłaszane przez mieszkańców Sułaszewa, Próchnowa, Zbyszewic, 
awaria zbiornika hydrofornii Zbyszewice. Tam są dziury tak duże, ten zbiornik się załamał. Nie wiem, co 
było powodem, zgłaszają mieszkańcy. Tam mają dostęp do tej wody, którą pijemy ptaki, tam może wpaść
mysz i nie tylko. No coś trzeba z tym zrobić. To już trwa kilka dni, zgłaszają. Nie widzę tutaj sołtysa 
Zbyszewic, ani radnego Zbyszewic, no to jest też dość duży problem. No niech tą hydrofornię, 
nie daj Boże zamknie Sanepid, skąd wtedy woda? Przecież może się namnożyć bakteria? No faktycznie 
ten zbiornik jest w fatalnym stanie.
- Zastępca Burmistrza - Zbiornik tam będzie wymieniany. Z Margonina ten, który w tej chwili jest w 
bardzo dobrym stanie. A tu przychodzą przecież nowe zbiorniki retencyjne, w ramach rozbudowy SUWu,
więc tamten będzie przesunięty do Zbyszewic. Znaczy trochę pan tutaj dokoloryzował, pan radny, 
o tym że tam się coś może dostać itd. To też pana opinia generalnie. Tak nie jest, ale tam będzie nowy, 
znaczy on nie będzie nowy, ale on będzie w 100 razy lepszym stanie. Natomiast tam są dokumentacje 
projektowe kończone w tej chwili, na to żeby połączyć przez Sułaszewo, tutaj od strony Margonina. 
Kiedyś powiedziałem, żeby Zbyszewice w razie czego też były zabezpieczone, na wypadek gdyby coś
kiedyś się wydarzyło, też Margoninem.
- Przewodniczący Rady - Ale panie Burmistrzu, w tej chwili są połączone Lipiny ze Zbyszewicami.
Tutaj jest ciągłość, czyli w razie…
- Zastępca Burmistrza - Tu ciągłość jest, ja wiem. Tylko że jeżeli Lipiny też nie są aż… oczywiście wodę 
da się podać, ale nie pod takim ciśnieniem. No ale najbardziej wydajny za chwilę będzie Margonin,
więc chodzi też o to żeby połączyć z tym SUWem margonińskim. Gdyby coś się faktycznie gdzieś, 
kiedyś, latem wydarzyło żeby w razie czego przepinkę tylko zrobić. Tu będą potężne zbiorniki 
retencyjne, które spowodują, że już tego problemu ciśnień w Margoninie, latem jak jest suchutko, nie 
powinno być. To jeszcze może nie uda się tego lata, bo oni będą gdzieś na etapie montowania,
to jeszcze tak nie będzie odczuwalne, ale już przyszły rok, to na pewno już problemy z zaopatrzeniem 
znikną.
- Przewodniczący Rady - W związku, że nie słyszałem żadnego, że tak powiem zdania poparcia
i z wnioskiem pani Miller, poproszę żebyśmy przegłosowali ten wniosek formalny, te 50 000 zł na 
policję.
- Mirosław Leśko -  Panie Burmistrzu, nie koloryzuje. Tam są duże otwory, ziemia jest zebrana. No jaki 
to problem jak tam coś się dostanie? No żaden. To nie jest zabezpieczone na dziś.
- Przewodniczący Rady - Także głosujemy teraz, czy przekazujemy te pieniądze na policję,
czy pozostawiamy w budżecie. 
- Zastępca Burmistrza -Pani skarbnik się odniesie do kwestii, bo to by musiało być osobno.…
- Skarbnik - Musielibyście Państwo wskazać w tym momencie, na co przeznaczamy te 50 000 zł.No albo 
zostawić. Ewentualnie możemy to zostawić. No i kwestia czy zawrzemy takie porozumienie, czy po 
prostu pozostanie to w planie. Bo ja nie ukrywam, że jeżeli Państwo mi teraz te 50 000 zł zostanie 
usunięte, no to ja muszę też przeliczyć wszystkie kwoty, bo to są wydatki majątkowe i wszystkie kwoty 



ulegną zmianie.
- Maria Miler - Autopoprawki dostaliśmy wczoraj. Ja dzisiaj je widziałam po południu, przepraszam 
może za późno. Ja je dzisiaj po południu widziałam. Nie oczekujcie Państwo od nas, że my w tej chwili 
zdecydujemy na co te pieniądze przeznaczyć, bo potrzeb jest wiele. Więc to chyba nie jest tak, że my 
narobiliśmy komuś pracy i teraz trzeba szybko się zdecydować, żeby z prawej i lewej strony zgadzały się 
słupki.
- Skarbnik - Ale pani Mario mi chodzi tylko o to, że budżet to jest całość. Jeżeli 50 000 zł zdejmujemy 
z tego współfinansowania, to ja muszę wiedzieć, gdzie je jak gdyby po drugiej stronie zabezpieczyć.
- Maria Miler - A my musimy przedyskutować gdzie. Bo my możemy, pani Basia już mówi, że możemy 
je na chodnik, pan Mirek na hydrofornię. No nie oczekujcie od nas, że my teraz wspólnie podejmiemy, 
gdzie mamy przeznaczyć 50 000 zł, bo to nie jest poważne.

Głosowano w sprawie:
autopoprawka. 

Wyniki głosowania
ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , Jolanta 
Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
PRZECIW (1)
Jerzy Staniewski 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
zmiany uchwały budżetowej na rok 2023. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/475/2023 stanowi załącznik nr 14 do Protokołu

h) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023 - 2032
K. Włodarska – Wojtecka przedstawiła projekt uchwały. Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały? Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
autopoprawka. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1
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ZA (14)



Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Głosowano w sprawie:
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Margonin na lata 2023 - 2032. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/476/2023 stanowi załącznik nr 15 do Protokołu

i) wyrażenia opinii o zmianie granic administracyjnych miasta Margonin oraz wystąpienie z 
wnioskiem do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę granic miasta Margonin
J. Koczorowska przedstawiła  projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 
- Mirosław Leśko - Tam na stronie dziesiątej jest błąd jest sołectwo Sułaszewo napisane. To by należało 
poprawić, strona dziesiąta. I drugie pytanie, w związku z tym że nie byłem na komisji. Czy zmiana tych 
granic spowoduje zmianę okręgu wyborczych. Czy to się nie wiąże absolutnie?
- Zastępca Burmistrza - Okręgów wyborczych Rada Gminy już nie zmienia, od kilku lat. To jest rola 
komisarza wyborczego. Nie mam zielonego pojęcia, co zrobi komisarz wyborczy. Tak samo w tej chwili 
wyznaczanie nowych obwodów, które po zmianie ustawy teraz mogłyby być w Margońskiej Wsi, 
mogłyby być właśnie w Sypniewie, co tam kiedyś były zmiany. Gdzieś jeszcze... Nie wiem czy w 
Kowalewie czy w Lipińcu? Chyba w Kowalewie jeszcze. W każdym razie tam, gdzie jest co najmniej 
200 mieszkańców i da się w ogóle ten lokal utworzyć. Ale to wszystko komisarz wyborczy. My już nie 
mamy żadnych... Rada nie ma żadnych kompetencji. Kiedyś rada robiła okręgi wyborcze, tworzyła, 
dzieliła, zmieniała. Rada już od 2018 roku, czy od dziewiętnastego nie ma już kompetencji do zmiany 
okręgów wyborczych, więc jak pytanie trochę nie do mnie. Do komisarzy wyborczych,  jeśli w ogóle 
temat zechcą, jakby poruszyć. Natomiast siłą rzeczy, spójrzcie Państwo, gdzie 
te Rutki się tak naprawdę umownie znajdują. Wiązanie ich z sołectwem Sypniewo i Klotyldzin, no to sam
pan widzi, panie radny, jest trochę bez sensu. Tam były swojego czasu prowadzone konsultacje 
społeczne. Tam 2 gospodarstwa albo jedno opowiedziało się, że chcą obecnego status quo. Stąd trudno 
działać przeciwko tym ludziom, którzy siebie wiążą i widzą w strukturach miasta. Sami Państwo 
widzicie, nie trzeba być wielkim, no to jest poniekąd część miasta. To jest tkanka miejska już tak 
naprawdę. Oni mają bliżej tu niż, ja nawet nie mówię w najdalszy rejon Sypniewa, tam za jezioro, 
ale przecież oni nawet do centrum może tam z 1,5 km czy 1,7 kilometra, ale zobaczcie w drugą stronę. 
Oni korzystają z całego życia, z całej infrastruktury miasta, nie Sypniewa. Chyba tego nie trzeba jakoś
specjalnie tłumaczyć. To tak było, ale kiedyś trzeba było faktycznie ten temat ruszyć, bo on był gdzieś 
tam podnoszony przez samych mieszkańców swojego czasu. Na jakimś zebraniu kiedyś to padło, 
dlaczego te Rutki są częścią tego sołectwa. No i tyle, natomiast czy to się będzie wiązało ze zmianą...
Zresztą to kiedy to nastąpi tak na dobrą sprawę, to pamiętajcie Państwo, że to idzie dzisiaj do wojewody, 
potem do MSW, a oni te zmiany muszą w ogóle uwzględnić i zmiana granic miasta, jeśli nastąpi, 
to rozporządzeniem od 1 stycznia 2024 roku. Więc nawet gdyby komisarz za rok na tej podstawie miał 
zmieniać okręgi wyborcze, to to znajdzie zastosowanie dopiero pewnie do wyborów, które będą w 2029
czy którymś. Jeżeli to wejdzie w życie w styczniu, wybory samorządowe będą zarządzane, one wypadną 



gdzieś najpóźniej początkiem kwietnia, najpóźniej, bo to tak wychodzi z kalendarza wyborczego, 
więc co najmniej 90 dni. To one będą piątego z czy 6 stycznia, zaraz po Trzech Królach zarządzane,
a okręgi będą takie. Tego się nie da zrobić tak po prostu, więc tam jest potrzebny czas. Więc jeżeli to w 
ogóle wpłynie, pewnie kiedyś wpłynie, to na kolejne wybory. Do wyborów samorządowych tego się 
po prostu nie da. Tam nie ma kalendarza, bo samo rozporządzenie wchodzi w życie z dniem 1 stycznia,
jeśli w ogóle to zostanie zaakceptowane. Pewnie będzie, tylko mówię to jest 1 stycznia, okręgi wyborcze 
też się zmienia w dość skomplikowany, co prawda komisarz, ale to też w procedurze więc, a same 
zarządzenie wyborów będzie od razu w styczniu, bo tam macie Państwo chyba 90, jak ja dobrze 
pamiętam, dni. Chyba najpóźniejszy termin był… Do końca kwietnia jest kadencja, ale tam termin 
wypada chyba 2-4 czy jakoś tak, kwietnia. To gdzie my 90 dni, to zobaczcie gdzie my jesteśmy.
One początkiem stycznia muszą być ogłoszone. Tam już wszystkie okręgi muszą być. Macie Państwo 
kalendarz przecież wyborczy określony. Przecież to nie jest także okręgi się tworzy chwilę przed przed.
Kiedyś pewnie będzie to miało swoje konsekwencje i pewnie do tego dojdzie, ale to raczej w 2029 i 
każdy następne wybory, które... Gdzieś tam obwód trochę się zmieni to, gdzie ci ludzie będą głosować. 
Oni w tej chwili dojeżdżają, pamiętajcie do Sypniewa, znaczy do Radwanek. Właśnie, tam Sypniewo i 
Radwanki miały teraz swoje, w myśl tych nowych wytycznych. Tu my tylko wszczynamy tą procedurę, 
ona i tak jest opóźniona generalnie. Natomiast w tej chwili, dodam, żadnych konsekwencji dla miasta 
również. Zmniejszy się trochę wielkość sołectwa, uszczuplone będzie sołectwo. Gdzie mieszka sołtys, 
to wiem, tylko pokazuje, przecież tu chyba nikomu nie trzeba tłumaczyć, że te Rutki, te wszystkie ulice 
Modrzewiowe, nie-Modrzewiowe, że to jest miasto tak naprawdę. Gdzie im do miasta, gdzie im tam...
To ja już mówię tak chociażby geolokalizacyjnie. To że ci mieszkańcy wyszli z taką propozycją, to nawet
jest całkiem słuszne i zrozumiałe, nie ma co tutaj szukać czegoś dziwnego, bo oni tu wszystkie swoje 
potrzeby zaspokajają, no bo im bliżej stąd jest no siłą rzeczy. No tak po prostu jest i tyle, ale kiedyś trzeba
zacząć tą zmianę.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia opinii o zmianie granic administracyjnych miasta Margonin oraz wystąpienie z wnioskiem do 
Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji o zmianę granic miasta Margonin. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/477/2023 stanowi załącznik nr 16 do Protokołu

j) wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych 
w Margoninie spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem 
na podwyższenie kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
spółki.
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Głosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na wniesienie wkładu pieniężnego do Zakładu Usług Komunalnych w Margoninie 
spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Margoninie z przeznaczeniem na podwyższenie 
kapitału zakładowego i objęcie udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym spółki.. 

Wyniki głosowania
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1



Wyniki imienne:
ZA (14)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Maria Miler , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta 
Wegner , Jolanta Zmudzińska , Andrzej Zmudziński 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/478/2023 stanowi załącznik nr 17 do Protokołu

k) wyrażenia sprzeciwu wobec utworzenia Parku Krajobrazowego Dolina Noteci obejmującego 
granicami również teren powiatu chodzieskiego. 
Zastępca Burmistrza przedstawił projekt uchwały. Przewodniczący zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego projektu uchwały. 

W dyskusji wzięli udział:
- Andrzej Zmudziński - Kto to takie coś po prostu zaproponował? Wymyślił to, że ma powstać
na tych terenach ten park krajoznawczy? Bo ten, co to wymyślił, to powinien się po tych łąkach 
przejechać i zobaczyć, jak te łąki wyglądają. Tam jest jedno wysypisko śmieci. Lodówki, pralki, gruzy po
remoncie, nawet znalazłem miejsce, gdzie ktoś sobie palił stare akcesoria od samochodów. Najpierw tam 
trzeba zrobić porządek, a potem można coś pomyśleć, żeby to był park, żeby to wyglądało jak park 
krajoznawczy. Tam jest jedno wysypisko śmieci, w krzakach, w toflakach jest tyle tego nawalone.
- Zastępca Burmistrza -  Znaczy, kto to wymyślił to ja nie wiem? Skąd wyszła inicjatywa, 
nie mam zielonego pojęcia. To widocznie były jakieś głosy na ten temat, a może...nie, wojewoda na 
pewno nie, bo to nie jest domena wojewody.  Znaczy ktoś z tym wystąpił. Czy zarząd tych 
parków czy to się wzięło oddolnie, czy samorząd? Nie mam pojęcia, tak na dobrą sprawę, 
gdzie to się urodziło, po co, na co, czemu to ma służyć. Być może to ma służyć uporządkowaniu właśnie 
tego terenu, że wtedy są ograniczenia i trzeba to posprzątać. Nie wiem, naprawdę.

Głosowano w sprawie:
wyrażenia sprzeciwu wobec utworzenia Parku Krajobrazowego Dolina Noteci obejmującego granicami 
również teren powiatu chodzieskiego. . 

Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (12)
Rafał Gimzicki, Tomasz Gorkowski , Grzegorz Gręda , Barbara Kończak , Teresa Koźlarek , Mirosław 
Leśko , Adam Rogacki, Jerzy Staniewski , Danuta Strychalska , Anna Twardowska, Arleta Wegner , 
Jolanta Zmudzińska 
PRZECIW (1)
Andrzej Zmudziński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Maria Miler 
NIEOBECNI (1)
Mariusz Bachorski 

Uchwała Nr LI/479/2023 stanowi załącznik nr 18 do Protokołu

9. Interpelacje i zapytania radnych.
W okresie między sesjami nie wpłynęły żadne zapytania, ani interpelacje.



10. Wolne głosy.
- Jolanta Zmudzińska - Ponieważ temat ulicy Nowe Miasto był wywołany. Kiedy możemy się 
spodziewać kolejnego przetargu, panie Burmistrzu?
- Zastępca Burmistrza - Znaczy przetarg jest ogłoszony już. Nie wiem kiedy jest rozstrzygnięcie, nie mam
w głowie akurat wszystkich...Myślę, że w ciągu pewnie tygodnia coś będzie wiadomo, ale ja też nie 
ręczę, słuchajcie Państwo za kwotę. Jeżeli one będą odbiegać od jakichś takich racjonalnych ram, to na 
siłę też cudów się nie zrobi. To i tak już mamy kwotę...Ja rozumiem, że tam za 90 000 zł tego nie da się 
po prostu zrobić,ale też nie można za 300 000 zł robić. Tak to nie jest, jest gdzieś granica jeszcze, żeby 
wytrzymać ciśnienie.
- Andrzej Zmudziński - Tu pan Burmistrz mówił, że będą dziury łatane, wycinany asfalt. Mam też taki 
kawałek na Słowackiego, 6-gdzieś 3 m na 2 m, żeby tamto wyciąć i dobrze zakleić, bo tam już jest po 
prostu flek na fleku i w tym jest jeszcze dziura. Bym prosił, żeby pan burmistrz to zapisał. I pani 
burmistrzu, jak jest przetargiem na chodnik na ulicy Kasprowicza i Witosa?To już to już odbyło się czy 
nie?
- Zastępca Burmistrza - No to powiem od razu, to jest w tym samym pakiecie, bo ja mówiłem,
że to się dzieliło na części. Część drogowa, część chodnikowa i część wodociągowa, więc to jest ten, 
który wisi w tej chwili w powietrzu. Tam akurat na chodniki, jeżeli to podzielić jakoś sensownie, 
to tam było, nie pamiętam, 300 czy 400 000 zł, więc to się gdzieś tam mieściło. No ale nie można jednej 
części rozstrzygnąć, a to musi iść w tym samym przetargu, więc czeka w zawieszeniu. Jeszcze nie było 
przetargu? Nie no był. Mówię, że jest w zawieszeniu. Był otwarty, jest w zawieszeniu, bo pytanie co 
zrobić: czy dokoptować kolejne zadanie nie oddając pieniędzy, czy oddać 1 000 000 zł?  To jest w tym 
samym, te chodniki.
-Andrzej Zmudziński - Panie Burmistrzu, chodzi o parking przy kościele, przy drodze wojewódzkiej,
co idzie do Wągrowca. Chyba to jest 190.Żeby oznaczyć chodnik od parkingu. Tam w niedzielę jak 
samochody stoją ludzie nie  mogą przejść, muszą chodzić między samochodami. Po prostu dojeżdżają 
samochodem do każdego krawężnika. Ludzie przechodzą przez pasy, muszą iść gdzieś wkoło między 
samochodami. Żeby odznaczyć szerokość chodnika ciągłą linią białą, to chyba 
będzie najprościej. Żeby już każdy wiedział, że to jest chodnik, że to jest do ludzi, a nie do samochodu.
- Zastępca Burmistrza -  To nawet nie w niedzielę, to można dzisiaj jechać akurat. O takiej godzinie, jak 
się zaczyna msza, to potrafią tam samochody, to prawda… I jeszcze jest przejście dla pieszych obok 
i już zupełnie nie widać, jak ludzie wychodzą.  Natomiast chodnik jest częścią drogi wojewódzkiej. No 
jak nam pozwolą, to my możemy wyrysować tam tą linię, faktycznie. Zaznaczyć taką podłużną, jakby 
osią, że jest to część chodnika, żeby tam nie parkować. No to jest bardzo słuszne. Tam bardziej o to 
przejście bym się bał, bo to że tam ludzie ominą, to ominą. To się nic im nie stanie, ale tam wychodzą po 
prostu zza tego przejścia. Na przejście wychodzą ludzie, a stoją 2 samochody przy samej krawędzi.
- Przewodniczący Rady - Panie Burmistrzu, jak już mówimy o drogach wojewódzkich, w sobotę było 
spotkanie strażaków i oni mieliby prośbę, żeby też wystąpić do województwa, żeby przy wyjeździe ze 
straży lustra założyć. Po prostu jak duży samochód wyjeżdża, tam mają ograniczoną widoczność. Jak nie 
ma więcej zgłoszeń, to jeszcze 5 minut, bo system się zawiesił.
-Zastępca Burmistrza - Proszę Państwa zmieniła się ustawa o elektrowniach wiatrowych, o tych 
odległościach, więc wystosowaliśmy do ministerstwa taki wniosek o interpretację. My jak dostaniemy 
informację, to go przekażemy, raczej jesteśmy pewni, ale chcemy na 100%, bo tu każdy mówił inaczej,
jak ostatecznie wygląda z tym 700 m, ale na 99,9% nas to nie dotyczy, ta odległość 700 m, bo tam ten 
zakaz zabudowy mieszkaniowej został zniesiony w stosunku do istniejących turbin. Czyli to tyczy się 
nowych elektrowni wiatrowych, natomiast cały czas na terenie gminy  Margonin był problem z budową 
nowych domów. To można było na podstawie planów. My nawet wywoływaliśmy uchwałę taką 
specjalną, żeby objąć całą gminę, kosztowałoby to też pewnie nieludzkie pieniądze, ale ludzie nie byliby 
przyblokowani tymi odległościami. Tam było 10H, natomiast w tej nowej ustawie, przegłosowanej tam 
gdzie jest te 700 m, to co do istniejących turbin ten obowiązek, prawdopodobnie, bo jeszcze nie mamy tej
odpowiedzi, ale tu nawet dzisiaj w poczcie widziałem, że jest z Związku Gmin Przyjaznych Energii 
interpretacja również, że to jednak zostało zniesione. Bo to jest takim trudnym językiem, ta ustawa 
napisana. Tu coś dodali, tu coś ujęli, więc na 99% tego nie ma, więc ten problem dla mieszkańców 
zniknie, więc spokojnie będzie można się budować poniekąd do woli. No jedynym ograniczeniem będzie 
te wcześniejsze, czyli normy hałasu, czy tam 350-400 m, przynajmniej na Margoninie. Inni nas nie 
interesują, bo co nas interesują inne gminy. To był duży problem. No rolnicy nie mieli tylko problemu, bo
rolnicy mieli trochę inną sytuację, ale cała reszta tak. Nawet mielibyśmy problem w Próchnowie na 



świetlicy wiejskiej, na tej starej, gdzie mają powstać mieszkania komunalne, że tam również odległości 
nie pasowałyby. I tam też te mieszkania komunalne nie mogłyby powstać. Więc trochę nam tutaj to 
pomogło.

11. Zakończenie sesji.
Przewodniczący Rady poinformował, że wyczerpano wszystkie punkty programu, w związku z czym 
ogłasza zamknięcie LI Sesji Rady Miasta i Gminy Margonin w dniu 9 lutego 2023 roku o godzinie 18.09.

 

Przewodniczący
Rada Miasta i Gminy Margonin

 

Przygotował(a): Joanna Koczorowska

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 


